
PROTOKÓŁ Nr 16 
z XVI sesji Rady Miasta Marki,  

która odbyła się w dniu 12 marca 2008 roku 
 

O godzinie 1200 przed rozpoczęciem sesji odbyły się konsultacje społeczne z mieszkańcami, 
którzy przybyli w sprawie wzrostu podatków od nieruchomości na 2008 rok. Wyjaśnień 
udzielał Burmistrz Janusz Werczyński oraz radni Rady Miasta Marki (informacja w formie 
pisemnej została opublikowana na stronach internetowych Miasta Marki i stanowi  załącznik 
nr 67 do protokołu). 
 
Następnie o godzinie 1300, Maria Przybysz – Piwko Przewodnicząca Rady Miasta Marki 
otworzyła XVI sesję Rady Miasta. Przywitała stałych członków Rady oraz przybyłych gości. 
Po stwierdzeniu quorum (listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załącznik 
nr 1 do protokołu) Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XV sesji z dnia 30 stycznia 2008 roku. 
5. Informacja z działalności Burmistrza Miasta Marki (Druk nr 155). 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XV/119/2008 Rady Miasta 

Marki z dnia 30 stycznia 2008 roku w sprawie budżetu Miasta Marki na 2008 rok 
(Druk nr 166). 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XIV/110/2007 Rady Miasta 
Marki z dnia 19 grudnia 2007 roku w sprawie emisji obligacji komunalnych  
(Druk nr 167). 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniego Programu Inwestycyjnego 
dla miasta Marki na lata 2009 – 2012 (Druk nr 168). 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej Nr 1  
w Markach (Druk nr 163). 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy Przedszkola Miejskiego Nr 3  
w Markach (Druk nr 164). 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie 
prawa pierwokupu (Druk nr 153). 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie 
prawa pierwokupu (Druk nr 165). 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości  
(Druk nr 158). 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie  
do zasobu nieruchomości gminnych, niezabudowanej nieruchomości gruntowej  
(Druk nr 159). 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie  
do zasobu nieruchomości gminnych, udziału 1/3 części w zabudowanej nieruchomości 
gruntowej (Druk nr 160). 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawki procentowej opłaty 
adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości spowodowanego jej podziałem 
(Druk nr 161). 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku o uznanie lasów  
za ochronne (Druk nr 152). 

 1



18. Rozpatrzenie projektu uchwały o uchylenie uchwały Nr XII/103/2007 Rady Miasta 
Marki z dnia 31 października 2007 roku w sprawie nadania nazwy ulicy w Markach 
(Druk nr 156). 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Markach  
(Druk nr 157). 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Markach  
(Druk nr 162). 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi pana Jerzego Grabowskiego  
na działalność Burmistrza (Druk nr 154). 

22.Interpelacje i zapytania radnych. 
23.Sprawy różne. 
24. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Pkt 3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński złożył dwa wnioski: 

1) wycofał projekt uchwały w sprawie Wieloletniego Programu Inwestycyjnego dla 
miasta Marki na lata 2009 – 2012 (Druk nr 168) zapisany w porządku obrad jako 
punkt 8, ponieważ projekt uchwały wymaga dopracowania i uzupełnienia; 

2) w związku z tym, że na sesję przybyła delegacja Grona Pedagogicznego i Rady 
Rodziców ze Szkoły Podstawowej Nr 1, Burmistrz zaproponował rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej Nr 1 w Markach 
(Druk nr 163) po punkcie 4. porządku obrad.  

 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie wniosku w sprawie 
wycofania z porządku obrad 8. punktu: „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
Wieloletniego Programu Inwestycyjnego dla miasta Marki na lata 2009 – 2012  
(Druk nr 168).” 
 
Głosowanie 
za przyjęciem wniosku – 20 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych (nieobecny K. Kędzierski). 
 
Wniosek uzyskał poparcie bezwzględnej większości głosów ustawowego składu Rady, został 
przyjęty jednogłośnie.  
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie wniosku o rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej Nr 1 w Markach  
(Druk nr 163) po punkcie 4. porządku obrad. 
 
Głosowanie 
za przyjęciem wniosku – 20 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych (nieobecny K. Kędzierski). 
 
Wniosek uzyskał poparcie bezwzględnej większości głosów ustawowego składu Rady, został 
przyjęty jednogłośnie.  
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Więcej wniosków nie zgłoszono. 
 
Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco. 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XV sesji z dnia 30 stycznia 2008 roku. 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej Nr 1  

w Markach (Druk nr 163). 
6. Informacja z działalności Burmistrza Miasta Marki (Druk nr 155). 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XV/119/2008 Rady Miasta 

Marki z dnia 30 stycznia 2008 roku w sprawie budżetu Miasta Marki na 2008 rok 
(Druk nr 166). 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XIV/110/2007 Rady Miasta 
Marki z dnia 19 grudnia 2007 roku w sprawie emisji obligacji komunalnych  
(Druk nr 167). 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy Przedszkola Miejskiego Nr 3  
w Markach (Druk nr 164). 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie 
prawa pierwokupu (Druk nr 153). 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie 
prawa pierwokupu (Druk nr 165). 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości  
(Druk nr 158). 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do 
zasobu nieruchomości gminnych, niezabudowanej nieruchomości gruntowej  
(Druk nr 159). 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do 
zasobu nieruchomości gminnych, udziału 1/3 części w zabudowanej nieruchomości 
gruntowej (Druk nr 160). 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawki procentowej opłaty 
adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości spowodowanego jej podziałem 
(Druk nr 161). 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku o uznanie lasów  
za ochronne (Druk nr 152). 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały o uchylenie uchwały Nr XII/103/2007 Rady Miasta 
Marki z dnia 31 października 2007 roku w sprawie nadania nazwy ulicy w Markach 
(Druk nr 156). 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Markach  
(Druk nr 157). 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Markach  
(Druk nr 162). 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi pana Jerzego Grabowskiego  
na działalność Burmistrza (Druk nr 154). 

21.Interpelacje i zapytania radnych. 
22.Sprawy różne. 
23. Zamknięcie posiedzenia. 
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Pkt 4. Przyjęcie protokołu z XV sesji z dnia 30 stycznia 2008 roku. 
 
Do chwili rozpoczęcia sesji radni nie wnieśli na piśmie żadnych poprawek, ani uzupełnień                 
do protokołu, w związku z powyższym Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko 
zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu Nr 15 z XV sesji Rady Miasta Marki          
z dnia 30 stycznia 2008  roku. 
 
Głosowanie 
za przyjęciem protokołu – 15 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 4 
W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych (nieobecni: K. Kędzierski, J. Orych). 
 
Protokół z XV sesji Rady Miasta Marki z dnia 30 stycznia 2008 roku został przyjęty. 
 
Pkt 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej Nr 1  
w Markach (Druk nr 163). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że z inicjatywą nadania Szkole Podstawowej  
nr 1 imienia Kornela Makuszyńskiego wystąpiła społeczność szkoły: Rada Rodziców, Grono 
Pedagogiczne oraz Samorząd Uczniowski (kopia pisma stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 
 
Przewodnicząca Rady przywitała przybyłych na sesję gości panią Annę Jusińską Dyrektora 
Szkoły Podstawowej nr 1 w Markach, panią Grażynę Pietrzak przedstawiciela Grona 
Pedagogicznego oraz panią Annę Banasik przedstawicielkę Rady Rodziców. 
 
Pani Grażyna Pietrzak przedstawiła życiorys i twórczość Kornela Makuszyńskiego 
(informacja w formie pisemnej stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
 
Komisja Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty  
w Druku nr 163. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej Nr 1 w Markach (Druk nr 163). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 20 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych (nieobecny: K. Kędzierski). 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XVI/135/2008 i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1 w Markach Anna Jusińska podziękowała za podjęcie 
uchwały. 
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Pkt 6. Informacja z działalności Burmistrza Miasta Marki (Druk nr 155). 
 
Informacja o pracy Burmistrza od 22 stycznia do 4 marca 2008 roku stanowi załącznik  
nr 7 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński udzielił szczegółowych odpowiedzi na pytania sformułowane 
przez radnych: 

- Jacka Orycha dotyczące punktów: 1, 12; 
- Bogusława Dąbkowskiego dotyczące punktów: 6, 7, 20; 
- Tadeusza Skłodowskiego dotyczące punktu 13. 

 
Pkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XV/119/2008 Rady Miasta 
Marki z dnia 30 stycznia 2008 roku w sprawie budżetu Miasta Marki na 2008 rok (Druk nr 
166). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński szczegółowo omówił proponowane zmiany budżetu na 2008 
rok zawarte w Druku nr 166 . 
Materiały opisowe stanowią załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 166.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
W dyskusji, której tematem była przede wszystkim rewitalizacja i przeznaczenie pomieszczeń 
fabryki Briggsów, głos zabrali radni: Tadeusz Skłodowski, Ryszard Korotko, Maria Przybysz 
– Piwko, Paweł Chojnowski, Jan Orłowski, Marek Kroczek, Paweł Adamczyk, Bogusław 
Dąbkowski, Elżbieta Brzozowska, Tadeusz Pasternak oraz Burmistrz Janusz Werczyński.  
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę nr XV/119/2008 Rady Miasta Marki z dnia 
30 stycznia 2008 roku w sprawie budżetu Miasta Marki na 2008 rok (Druk nr 166). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 13 
przeciw – 1 
wstrzymujących się – 7 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XVI/136/2008 i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Pkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XIV/110/2007 Rady Miasta 
Marki z dnia 19 grudnia 2007 roku w sprawie emisji obligacji komunalnych (Druk nr 167). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński przypomniał, że w grudniu 2007 roku Rada Miasta podjęła 
uchwałę w sprawie emisji obligacji komunalnych, w której termin emisji obligacji był 
określony na koniec 2007 roku; ponieważ udało się zamknąć rok budżetowy 2007 bez 
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konieczności wyemitowania obligacji burmistrz zwrócił się z prośbą  o przesunięcie tego 
terminu na 2008 rok – emisja obligacji komunalnych będzie przeznaczona na finansowanie 
planowanego w 2008 roku deficytu budżetu Miasta Marki. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 167.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały zmieniającej uchwałę Nr XIV/110/2007 Rady Miasta Marki z dnia 19 grudnia 2007 
roku w sprawie emisji obligacji komunalnych (Druk nr 167). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 21 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0  
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XVI/137/2008 i stanowi załącznik nr 14 
do protokołu. 
 
Pkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy Przedszkola Miejskiego Nr 3  
w Markach (Druk nr 164). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że z inicjatywą zmiany nazwy Przedszkola 
Miejskiego nr 3 w Markach wystąpiła Rada Pedagogiczna Przedszkola (kopia wystąpienia 
stanowi załącznik nr 16 do protokołu).  
 
Komisja Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty  
w Druku nr 164, jednocześnie Komisja zaproponowała zmianę szyku zdania w nazwie 
przedszkola w brzmieniu: „Przedszkole Miejskie Nr 3 „Bajkowy Świat” w Markach”. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali radni: Tadeusz Pasternak, Bogusław Dąbkowski, Maria Przybysz – 
Piwko, Marek Kroczek, Urszula Paszkiewicz, Paweł Adamczyk, Tadeusz Skłodowski, Marek 
Mańk oraz Burmistrz Janusz Werczyński. 
 
Radny Bogusław Dąbkowski złożył wniosek o wykreślenie w nazwie Przedszkola słów: 
 „w Markach”. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie wniosku. 
 
Głosowanie 
za przyjęciem wniosku – 10 
przeciw – 6 
wstrzymujących się – 3 
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W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych (nieobecni: P. Adamczyk, I. Brzezińska). 
 
Wniosek został przyjęty.  
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany nazwy Przedszkola Miejskiego Nr 3  
w Markach (Druk nr 164) z uwzględnionym wnioskiem. 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 12 
przeciw – 3 
wstrzymujących się – 5 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych (nieobecna I. Brzezińska). 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XVI/138/2008 i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie 
prawa pierwokupu (Druk nr 153). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy działek nr ewid.: 
5/1 o pow. 228m2, 6/1 o pow. 228m2, 7/1 o pow. 470 m2 w obrębie 3-06 położonych przy  
ul. Słonecznej. Nieruchomości nie są przeznaczone na realizację celów publicznych. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 153.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
W krótkiej dyskusji głos zabrali radni: Tadeusz Pasternak, Grzegorz Młodzianowski, Jan 
Orłowski oraz Burmistrz Janusz Werczyński. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie prawa 
pierwokupu (Druk nr 153). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały –  13 
przeciw – 1 
wstrzymujących się – 6  
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych (nieobecny M. Kroczek). 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XVI/139/2008 i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie 
prawa pierwokupu (Druk nr 165). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
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Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy działki położonej w 
Markach przy ul. Królowej Marysieńki nr ewid. 335 o pow. 517m2 w obrębie 1-12. 
Nieruchomość nie jest przeznaczona na realizację celów publicznych. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 165.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie prawa pierwokupu  
(Druk nr 165). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 19 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych (nieobecny M. Kroczek). 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XVI/140/2008 i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Pkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 
nieruchomości (Druk nr 158). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński omówił projekt uchwały; nieruchomości stanowiące własność 
osób fizycznych oznaczone w ewidencji gruntów jako działki nr ewid.: 8/11 o pow. 1211m2 
(w udziale 8/10 cz.), 8/13 o pow. 295m2, 8/20 o pow. 620m2 w obrębie 1-10 przeznaczone są 
w Miejscowym Planie Zagospodarowania Przestrzennego miasta „Marki III” pod gminne 
drogi publiczne: ul. ks.I. Skorupki i ul. Sobieskiego.  
W związku z uwagą  radnego Tadeusza Skłodowskiego Burmistrz zgłosił autopoprawkę 
polegającą na wykreśleniu w §1 słów: „(łączna pow. 1883,8 m2)”.  
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 158.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości (Druk nr 158) wraz  
z autopoprawką. 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 21 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 

 8



Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XVI/141/2008 i stanowi załącznik nr 27 
do protokołu. 
 
Pkt 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do 
zasobu nieruchomości gminnych, niezabudowanej nieruchomości gruntowej (Druk nr 159). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że nieruchomość stanowiąca własność osób 
fizycznych oznaczona w ewidencji gruntów jako działka nr ewid. 16/6 o pow. 81m2 w obrębie 
3-05 położona przy ul. Ustronie w Miejscowym Planie Zagospodarowania Przestrzennego 
miasta „Marki VII” przeznaczona jest pod gminną drogę publiczną jako ul. Bandurskiego  
17 KUL.  
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 159.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
Nie została podjęta dyskusja w tym punkcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do zasobu nieruchomości 
gminnych, niezabudowanej nieruchomości gruntowej (Druk nr 159). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 20 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych (nieobecny B. Trzemecki). 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XVI/142/2008 i stanowi załącznik nr 30 
do protokołu. 
 
Pkt 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do 
zasobu nieruchomości gminnych, udziału 1/3 części w zabudowanej nieruchomości gruntowej 
(Druk nr 160). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński omówił projekt uchwały dotyczący nabycia przez gminę 
przysługującego osobie fizycznej udział 1/3 części w zabudowanej nieruchomość gruntowej 
oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr ewid. 108 o pow. 516m2 w obrębie 5-03 
położonej przy ul. Paderewskiego 4 (sukc. K.Whiteheada). 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 160.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
 
Nie została podjęta dyskusja w tym punkcie porządku obrad. 
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Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do zasobu nieruchomości 
gminnych, udziału 1/3 części w zabudowanej nieruchomości gruntowej (Druk nr 160). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 19 
przeciw – 1 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych (nieobecny J. Orych). 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XVI/143/2008 i stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
 
Pkt 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawki procentowej opłaty 
adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości spowodowanego jej podziałem (Druk 
nr 161). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński omówił projekt uchwały. Uzasadnienie do uchwały stanowi 
załącznik nr 35 do protokołu. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 161.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali radni: Bogusław Dąbkowski, Paweł Adamczyk, Tadeusz Skłodowski, 
Marek Mańk, Tadeusz Pasternak oraz Burmistrz Janusz Werczyński. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej  
z tytułu wzrostu wartości nieruchomości spowodowanego jej podziałem (Druk nr 161). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 17 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 4 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XVI/144/2008 i stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
 
Pkt 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku o uznanie lasów  
za ochronne (Druk nr 152). 
 
Kopia projektu uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński omówił projekt uchwały przygotowany na wniosek Dyrektora 
Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Warszawie (kopia pisma wraz mapą stanowi 
załącznik nr 39 do protokołu). 
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Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty w Druku nr 152.  
 
W wyniku dyskusji, w której głos zabrali radni: Jan Orłowski, Marek Mańk, Bogusław 
Dąbkowski, Tadeusz Skłodowski, Elżbieta Brzozowska, Jacek Orych oraz Burmistrz Janusz 
Werczyński został zgłoszony wniosek o ponowne skierowanie projektu uchwały do Komisji. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie nad wnioskiem. 
 
Głosowanie 
za przyjęciem wniosku – 17 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 3 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych (nieobecny: G. Młodzianowski). 
 
Wniosek został przyjęty.  
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko skierowała projekt uchwały w sprawie 
zaopiniowania wniosku o uznanie lasów za ochronne (Druk nr 152) do Komisji Zdrowia, 
Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska do ponownego 
rozpatrzenia. 
 
Pkt 17. Rozpatrzenie projektu uchwały o uchyleniu uchwały Nr XII/103/2007 Rady Miasta 
Marki z dnia 31 października 2007 roku w sprawie nadania nazwy ulicy w Markach (Druk nr 
156). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie nadania nazwy 
„księdza Antoniego Połaskiego” drodze nr 631 biegnącej z Warszawy do Nieporętu został 
przygotowany na wniosek Stowarzyszenia Wychowanków i Przyjaciół Michalickich  
w Markach. Okazało się, że wnioskodawcy podali błędną pisownię nazwiska księdza 
Poławskiego. W dniu 29 stycznia wpłynęło pismo Kurii Generalnej Zgromadzenia Św. 
Michała Archanioła, w którym podana jest prawidłowa pisownia nazwiska księdza (kopia 
pisma stanowi załącznik nr 41 do protokołu). W związku z tym przygotowane zostały dwa 
projekty uchwał: Druk nr 156 w sprawie uchylenia uchwały zawierającej błąd i Druk 157 
zawierający poprawną pisownię nazwiska księdza Antoniego Poławskiego.  
 
Komisja Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty  
w Druku 156.  Opinia Komisji stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
Jednocześnie Przewodniczący Komisji Marek Kroczek poinformował, że Komisja wystąpi  
z wnioskiem o powołanie zespołu ds. nazewnictwa ulic i placów przy Burmistrzu Miasta 
Marki. 
 
W krótkiej dyskusji głos zabrali radni: Tadeusz Pasternak, Jan Orłowski, Marek Kroczek. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały o uchyleniu uchwały Nr XII/103/2007 Rady Miasta Marki z dnia 
31 października 2007 roku w sprawie nadania nazwy ulicy w Markach (Druk nr 156). 
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Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 21 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XVI/145/2008 i stanowi załącznik nr 43 
do protokołu. 
 
Pkt 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Markach  
(Druk nr 157). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 
 
Komisja Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty  
w Druku 157. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Markach (Druk nr 157). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 21 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XVI/146/2008 i stanowi załącznik nr 46 
do protokołu. 
 
Pkt 19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Markach  
(Druk nr 162). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że z inicjatywą nadania nazwy ulicy wystąpili 
mieszkańcy  tej ulicy (kopie pism stanowią załącznik nr 48 do protokołu). 
 
Komisja Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty  
w Druku 162.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 
 
 
W krótkiej dyskusji głos zabrali radni: Bogusław Dąbkowski, Tadeusz Skłodowski, Maria 
Przybysz – Piwko, Tadeusz Pasternak oraz Burmistrz Janusz Werczyński. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Markach (Druk nr 162). 
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Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 16 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 5 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XVI/147/2008 i stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 
 
Pkt 20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi pana Jerzego Grabowskiego na 
działalność Burmistrza (Druk nr 154). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Izabela Brzezińska odczytała projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem. 
 
W krótkiej dyskusji głos zabrali radni: Tadeusz Skłodowski, Tadeusz Pasternak oraz 
Burmistrz Janusz Werczyński. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie skargi pana Jerzego Grabowskiego na działalność 
Burmistrza (Druk nr 154). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 3 
W trakcie głosowania obecnych było 21. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XVI/148/2008 i stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 
 
Pkt 21. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

1. Burmistrz Janusz Werczyński odczytał informację dotyczącą projektu budowlano – 
wykonawczego targowiska położonego w Markach przy ul. Paderewskiego (kopia 
informacji stanowi załącznik nr 53 do protokołu); 

2. radny Jan Orłowski złożył interpelację w sprawie rekultywacji byłego wysypiska 
odpadów przy ul. Okólnej w Markach.  
Kopia interpelacji stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 
W krótkiej dyskusji głos zabrali radni: Paweł Adamczyk, Bogusław Dąbkowski, Tadeusz 
Pasternak, Tadeusz Skłodowski oraz Burmistrz Janusz Werczyński.  
 
Pkt 22. Sprawy różne. 
 
1.Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała pismo Komisji Zdrowia, Opieki 
Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska w sprawie poparcia 
wystąpienia do NZOZ funkcjonujących na terenie Marek w sprawie udzielenia informacji na 
temat rodzaju badań przesiewowych lub szczepień profilaktycznych, których 
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przeprowadzenie byłoby w ocenie tych zakładów najbardziej wskazane dla mieszkańców 
Marek – pismo stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali radni: Maria Przybysz – Piwko, Kazimierz Kędzierski, Ryszard 
Korotko, Elżbieta Brzozowska, Bogdan Trzemecki, Paweł Adamczyk, Bogusław Dąbkowski, 
Tadeusz Pasternak. 
 
W wyniku dyskusji ustalono, że radny Bogusław Dąbkowski i radny Paweł Chojnowski  
(z racji wykonywania zawodu lekarza) zredagują projekt pisma, które zostanie wysłane  
do Niepublicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej. 
 
2.Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała pismo Starosty Powiatu 
Wołomińskiego, dotyczące wspólnego dofinansowania przedsięwzięć niezbędnych do 
usprawnienia działalności Szpitala Powiatowego w Wołominie (kopia pisma stanowi 
załącznik nr 56 do protokołu).  
Przewodnicząca Rady skierowała pismo do Komisji Budżetowo – Gospodarczej oraz Komisji 
Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska. 
 
3.Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko przedstawiła pismo Ogólnopolskiego Ruchu 
Ochrony Interesów Lokatorów Oddział w Markach, w którym wnioskowane jest 
„natychmiastowe zaprzestanie pobierania przez miasto opłat od lokatorów mieszkań 
komunalnych za wodę ze źródeł ulicznych” oraz zwrot „lokatorom mieszkań komunalnych 
niesłusznie pobranych pieniędzy za wodę ze źródeł ulicznych” – kopia pisma stanowi 
załącznik nr 57 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński odczytał pismo Urzędu skierowane do Ministerstwa 
Infrastruktury Departamentu Strategii Budownictwa i Mieszkalnictwa w sprawie zasadności 
pobierania opłat za wodę od lokatorów budynków komunalnych – kopia pisma stanowi 
załącznik nr 58 do protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali radni: Ryszard Korotko, Bogusław Dąbkowski, Maria Przybysz – 
Piwko, Jacek Orych, Tadeusz Skłodowski, Paweł Adamczyk, Kazimierz Kędzierski oraz 
Burmistrz Janusz Werczyński i Radca Prawny Krystyna Gonciarz. 
 
Rada Miasta ponownie zajmie się ww. sprawą po otrzymaniu stanowiska z Ministerstwa 
Infrastruktury Departamentu Strategii Budownictwa i Mieszkalnictwa. 
 
4.Przewodniczaca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała skargę pani Jolanty Kur  
na Burmistrza Miasta Marki, która wpłynęła z Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego  
w Warszawie (kopia skargi stanowi załącznik nr 59 do protokołu); Przewodnicząca Rady 
skierowała skargę do Komisji Rewizyjnej. 
 
5.Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko przedstawiła: 

1) pismo państwa Panasiuk dotyczące wysokości podatków lokalnych oraz udzieloną     
przez Urząd Miasta odpowiedź (kopie pism stanowią załącznik nr 60 do protokołu); 
2) pismo państwa Beczek w sprawie poszerzenia ulicy Krakowskiej w Markach (kopia 
pisma stanowi załącznik nr 61 do protokołu); 
3) pismo mieszkańców ul. Skorupki dotyczące utwardzenia ulicy i wybudowania 
chodnika (kopia pisma stanowi załącznik nr 62 do protokołu); 
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4) pismo Danhouse Piaścik Spółka Jawna w sprawie wyrażenia zgody „na przekazanie 
nieruchomości zamiennej w zamian za nasze grunty na których Urząd Miasta Marki 
usiłuje zlokalizować drogi gminne - ulice: Krymską i Pałacową.” (kopia pisma 
stanowi załącznik nr 63 do protokołu); 
5) pismo Zarządu Wspólnoty Mieszkaniowej Osiedla „Horowa Góra” w sprawie 
uciążliwości działalności cegielni „Osinki” mającej siedzibę w Markach przy ul. Dużej 
(kopia pisma stanowi załącznik nr 64 do protokołu); 
6) pismo Klubu Parlamentarnego „Prawo i Sprawiedliwość” dotyczące debaty 
publicznej na temat Służby Zdrowia w Polsce (kopia pisma stanowi załącznik nr 65 do 
protokołu). 

 
6.Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko poinformowała, że do Biura Rady wpłynęło 
sprawozdanie Ośrodka Pomocy Społecznej w Markach za rok 2007 dotyczące realizacji zadań 
z zakresu pomocy społecznej, świadczeń rodzinnych, zaliczki alimentacyjnej, dodatków 
mieszkaniowych, świadczeń zdrowotnych, dożywiania. 
 
7.Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko poinformowała, że wpłynął wniosek 
Prezesa Zarządu Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  
w Warszawie  w sprawie wyrażenia zgody przez Radę Miasta Marki na rozwiązanie stosunku 
pracy z panem Filipem Rżewskim; w dniu 12 marca br. radny Filip Rżewski w formie 
pisemnej zajął stanowisko w sprawie wniosku; na kwietniowej sesji Rady zostanie 
rozpatrzona uchwała w tej sprawie. 
 
8.Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że delegacja Rad i Urzędów Miast oraz 
środowisk gospodarczych z Marek i Sulejówka przebywała na zaproszenie partnerów 
tureckich na pięciodniowej wizycie zapoznawczej w Turcji, w regionie Isparta. Wizyta ma 
zapoczątkować współpracę miast i izb gospodarczych. Marki są szóstą gminą powiatu 
wołomińskiego, która na zaproszenie tureckich partnerów rozpoczyna współpracę miast 
partnerskich z Turcją. Wołomin podpisał umowę o partnerskiej współpracy z miastem 
Yesilyurt w regionie Malatya. W październiku w Turcji nawiązano kontakty Elmali  
i Kobyłką, Kumluca i Ząbkami, Mavikent i Zielonką. Partnera w Turcji ma także Tłuszcz.  
Dziesięcioosobowa delegacja Sulejówka i Marek przebywała w Turcji w dniach 26-28 lutego. 
Marki reprezentowały 4 osoby – Burmistrz Janusz Werczyński, Przewodnicząca Rady Miasta 
Maria Przybysz–Piwko, Wiceprzewodniczący Rady Miasta, jednocześnie przedstawiciel 
Mareckiego Stowarzyszenia Gospodarczego - Tadeusz Skłodowski oraz Sekretarz Miasta 
Grzegorz Dudzik. Współpracę ze strony tureckiej koordynował Aziz Sahin, Przewodniczący 
Europejsko-Tureckiej Rady Biznesmenów ATIK i zarazem Prezes Platformy Polsko-
Tureckiego Stowarzyszenia Przyjaźni Biznesu. 
Delegacja Marek odbyła szereg spotkań: z burmistrzami miast: Kepez, Bucak, Yalvac, 
Isparta, Gelendost, starostą rejonu oraz wojewodą regionu Isparty, z dyrektorem urzędu 
skarbowego w Antali. Delegacja odwiedziła także kilkanaście lokalnych firm oraz siedzibę 
Europejsko-Tureckiej Rady Biznesmenów ATIK. Polska delegacja spotkała się z bardzo 
ciepłym przyjęciem ze strony władz miast partnerskich, przedstawicieli biznesu jak i samych 
mieszkańców. 
Centralną częścią wizyty była konferencja na temat współpracy polsko-tureckiej, na którą 
przybyli przedstawiciele samorządów i firm. Podczas konferencji podpisano listy intencyjne 
na temat przyszłej współpracy Marek z gminą Gelendost i Sulejówka z gminą Yalvac. 
Propozycja współpracy przedstawiona zostanie do akceptacji Radzie Miasta Marki. 
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W krótkiej dyskusji głos zabrali radni: Tadeusz Skłodowski, Maria Przybysz – Piwko, Jacek 
Orych, Marek Kroczek. 
 
9.Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko poinformowała, że Polski Związek 
Wędkarski Koło nr 14 Marki ufundował  statuetkę z podziękowaniem dla Rady Miasta Marki 
za wsparcie finansowe. 
 
10.Radny Marek Kroczek oczytał program radzymińskiego projektu „Katyń – ocalić od 
zapomnienia” (informacja w formie pisemnej stanowi załącznik nr 66 do protokołu). 

 
Pkt 23. Zamknięcie posiedzenia. 
 
O godzinie 1800  Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła XVI sesję Rady 
Miasta Marki. 
 
 
protokołowała 
Małgorzata Mincberg 

Przewodnicząca Rady Miasta: Maria Przybysz-Piwko 
 
 
 


